
Zápis z výroční členské schůze klubu Mbh králíků konané 
v Prostějově dne 5. prosince 2015. 
 
Přítomní:  
Brabec Jaroslav,  Foltýn Stanislav, Hénik Radoslav, Kaiser Michal, Mejzlík Jiří, Novák 
Miroslav, Slavík Vratislav, Slovák Alois, Šujan Ladislav, Zbraněk Miroslav 
 
Noví členové: Kozel Jan, Matúšů Pavel, Mgr. Nečasová Marcela 
Hosté: PhDr. Jirků Jan, Drašnar Pavel, Červinka Tomáš, Dolák Jaroslav  
    
Program: 
1/ Zahájení, přivítání přítomných 
2/ Volba zapisovatele a ověřovatele zápisu 
3/ Zpráva předsedy klubu 
4/ Zpráva jednatele klubu 
5/ Zpráva pokladníka klubu 
6/ Zpráva revizní komise 
7/ Vyhlášení výsledků speciálky 
8/ Zhodnocení speciálky posuzovatelem PhDr. Jirků 
9/ Přijetí nových členů do našeho klubu 
10/ Diskuze 
11/ usnesení 
12/ Závěr 
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
K bodu 1: 
Jednatel klubu př.Mejzlík zahájil výroční členskou schůzi klubu, na které přivítal všechny 
přítomné včetně posuzovatele králíků př.PhDr.Jirků. Přítomní uctili minutou ticha památku př. 
Antonína Kubánka, člena klubu, který zemřel 1. září 2015. 
 
K bodu 2: 
Jako zapisovatel na výroční schůzi byl zvolen př. Michal Kaiser, jako ověřovatel zápisu př. 
Jaroslav Brabec. 
 
K bodu 3: 
Předseda klubu př. Zbraněk přivítal přítomné na výroční schůzi. Pochvalně se vyjádřil 
k počtu vystavených králíků a počtu vystavovatelů. Svoji zprávu zaměřil na historii vzniku 
našeho plemene a těžkosti, se kterými se museli chovatelé potýkat. Připomněl všem nutnost 
vzájemné spolupráce a pomoci. Upozornil, že plemeno Mbh je na chov spíše náročné. Dále 
seznámil přítomné s výsledky na CVMK v Lysé n.L. a také pohovořil o Evropské výstavě 
v Métách, kde se představili 3 členové klubu a vystavili celkem 14 kusů. Přednesl rovněž 
zprávu o registraci za rok 2015.     
 
K bodu 4: 
Jednatel klubu seznámil přítomné se stavem členské základny. Na začátku letošního roku 
měl klub 23 členů a 3 čestné členy. V průběhu roku skončili v klubu na vlastní žádost př. 
Přikryl, př. Melcrová a př. Antonín Kubánek zemřel. Klub měl v této chvíli 20 členů a 3 čestné 
členy. Složení výboru a revizní komise se od minulé výroční schůze nezměnilo. 
  
Složení výboru je tedy následující: 
Zbraněk Miloslav-předseda klubu a registrátor 
Mejzlík Jiří-jednatel klubu 
Šujan Ladislav-pokladník 
Novák Miroslav-člen 
Kaiser Michal-člen 



Složení revizní komise: 
Foltýn Stanislav-předseda 
Hénik Radoslav-člen 
Brabec Jaroslav-člen 
 
Výbor klubu společně s RK se sešel v průběhu roku celkem 4x. Dále oznámil přítomným, že 
výbor odsouhlasil klubový příspěvek na rok 2016 ve stejné výši 200,- Kč s nejpozdějším 
uhrazením do 31.3.2016. 
Pohovořil krátce o výsledcích na CVMK v září v Lysé nad Labem, speciálce v Kolíně dne 
7.11., Evropské výstavě v Métách v polovině listopadu a celostátní výstavě v Lysé nad 
Labem ve dnech 20.- 22.11.2015.  
Klub měl své zastoupení na celostátní konferenci odbornosti králíků v Čáslavi dne 1.3. 2015, 
v lednu a září byl vydán a všem členům klubu zaslán informační zpravodaj.  
Připomněl, že na dnešní speciálku bylo přihlášeno 68 králíků od 13 chovatelů, ve 3 
případech se jednalo o nečleny klubu. 
Na závěr svého příspěvku upozornil všechny přítomné na včasné zasílání přihlášek na 
výstavy, nutnost věnovat pozornost jejich správnému vyplňování.  
Jedním z hlavních a trvalých úkolů je získávání nových, hlavně mladších chovatelů do klubu. 
Vyzval všechny přítomné, aby případné změny  osobních údajů průběžně nahlašovali a tím 
bylo udržováno aktuální spojení mezi členy klubu. 
  
K bodu 5: 
Pokladní zprávu přednesl pokladník klubu př. Šujan. Podrobně seznámil přítomné se stavem 
pokladny za období od poslední speciálky v Prostějově ke dni 5.12.2015. Podrobná  pokladní 
zpráva bude zveřejněna v lednovém klubovém zpravodaji.  
 
K bodu 6: 
Zprávu revizní komise přednesl předseda této komise př. Foltýn. Revize pokladny byla 
provedena od poslední kontroly provedené dne 13.12.2014 k dnešnímu dni. Revizní komise 
konstatovala, že pokladna je vedena svědomitě a je v pořádku. 
 
K bodu 7: 
Vyhlášení výsledků a předání ČC nejúspěšnějším chovatelům provedli předseda klubu př. 
Zbraněk a člen výboru př. Kaiser. 
 
Nejlepší kolekci předvedl př. Šujan- kolekce získala 373,5 b., Mistr klubu 
Nejlepší 1,0-př. Bičák 96 b. 
Nejlepší 0,1-př.Nečasová 96 b. 
Nejlepší barva – př. Nečasová  
ČC- př. Drašar 376,5b. 
ČC- př. Nečasová 284,0 b. 
Nejlepší typizace př. Bičák  
 
K bodu 8:  
Př. Jirků poděkoval za přivítání a prohlásil, že posuzování na naší speciálce je pro něj 
každoročně ctí. Stejně tak jako vloni se vzdal nároku na proplacení cestovného, za což mu 
patří náš dík. Dále př. Jirků  připomněl, že Mbh nikdy nebyl šlechtěn na výrazný typ jako Nb, 
ale především na líbivý vzhled a vysokou kvalitu srsti. 
Pak přešel k samotnému hodnocení vystavených králíků podle jednotlivých pozic .Upozornil 
na vyšší hmotnost a zejména problémy v pozici 2: sražené zádě, lalůčky, vystouplé kyčelní 
kosti. Dále poukázal na nepružnou srst. Konstatoval, že v posledních letech se kvalita Mbh 
více či méně zvyšovala, v letošním roce k dalšímu zlepšení nedošlo, spíše je tomu naopak.  
 
K bodu 9: 
 



3 chovatelé  požádali o přijetí do našeho klubu: 
- př.Mgr. Marcela Nečasová 
- př. Jan Kozel 
- př. Pavel Matúšů 
 
Protože byly splněny všechny podmínky pro vstup do klubu, stali se výše jmenovaní řádnými 
členy našeho klubu. Od této chvíle má náš klub 23 členů a 3 čestné členy. 
 
 
K bodu 10: 
-př. Foltýn se zeptal, zda klub má přehled o životních výročích svých členů. Bylo ihned 
odpovězeno, že evidenci vede jednatel klubu, podklady zpracovává př. Kaiser a údaje jsou 
průběžně doplňovány popř. opravovány v seznamu členů klubu, který je součástí každého 
IZ. 
 
- př.Šujan v krátkosti pohovořil o Evropské výstavě v Métách, poukázal na problémy 
s agendou kdy spousta materiálů je v cizí řeči. Výbor klubu tuto připomínku vzal  v úvahu, ale 
toto není v současné době aktuální, protože příští  evropská výstava bude zase až za 3 roky. 
 
- př. Dolák přišel na výroční schůzi v jejím průběhu, jedná se o čestného člena klubu, který 
byl jedním z těch, kteří byli u začátku šlechtění Mbh. Přítomné seznámil se začátky 
šlechtění. Př. Dolák slíbil sepsat historii šlechtění ze svého pohledu a zaslat jednateli klubu. 
Využití tohoto materiálu se předpokládá hlavně v roce 2017, kdy bude klub slavit 30 let od 
svého založení. 
 
-př. Kaiser seznámil s regeneračním křížením Mbh, do projektu jsou v současné době 
zapojeni 3 chovatelé. Do diskuze ohledně regeneračního křížení se postupně zapojovali 
další chovatelé včetně poradce chovu př. Červinky, který přijel na VČS v jejím  průběhu.  
 
  
K bodu 11: 
VČS bere na vědomí: 
- zprávu předsedy klubu př.Zbraňka 
- zprávu jednatele klubu př. Mejzlíka 
- zprávu pokladníka klubu př. Šujana 
- zprávu předsedy revizní komise př. Foltýna 
 
VČS ukládá: 
- uhradit všem členům klubu s výjimkou čestných členů klubu klubový příspěvek na rok 2016 
  ve výši 200,- Kč nejpozději do 31.3.2016  
- jednateli klubu ve spolupráci s posuzovatelem př.PhDr. Jirků zpracovat a zaslat do redakce  
  časopisu Chovatel článek o letošní prosincové speciálce v Prostějově 
- výboru klubu svolat v prvním čtvrtletí příštího roku společný výbor s RK a stanovit úkoly na  
  rok 2016  
- př.Kaiserovi aktualizovat jmenný seznam členů na našich webových stránkách 
- jednateli klubu v měsíci lednu  zpracovat IZ a rozeslat ho všem členům klubu   
 
Usnesení z výroční členské schůze dne 5.12.2015 bylo schváleno.  
  
K bodu 12: 
Předseda klubu př. Zbraněk poděkoval přítomným za práci pro klub v letošním roce, popřál 
zdraví a štěstí do nového roku a chovatelské úspěchy v příštím roce.    
 
Zapsal: Kaiser Michal 
Ověřil: Brabec Jaroslav 



  
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 


